
GMINYz

grudzień 2023

Biuletyn informacyjny Urzędu Gminy Jaktorów

GMINY
Wieści

Nr 82

100-lecie Szkoły w Międzyborowie

Spokojnych, Ciepłych i Rodzinnych  
Świąt Bożego Narodzenia,
i Pomyślnego Nowego 2024 Roku 

Wójt Rafał Drązikowski
Przewodniczący Rady Gminy Jaktorów Mirosław Byczak 
i Radni Rady Gminy Jaktorów

11 listopada w naszej gminie

str. 8-9str. 5



2

Oby Narodziny Pana przyniosły wszystkim 
Spokój i Szczęście
Wrzos Międzyborów

Wesołych Świąt Bożego Narodzenia  
i Radosnego Sylwestra  

życzy
TUR Jaktorów

Hufiec Jaktorów 
Zjazd Zwyczajny wybrał władze Hufca Jaktorów. Jego 

nowym Komendantem został pwd. Paweł Marjański. Pełen 
skład nowej komendy poniżej:
• Zastępca Komendanta: hm. Stanisław Firlej
• Zastępca Komendanta ds. organizacyjnych: hm. Elżbieta 

Woźniak
• Skarbnik: pwd. Lidia Tomaszewska
• Członek komendy ds. pracy z kadrą: pwd. Natalia Łysz-

kowska
• Członek komendy ds. programu: pwd. Jakub Kubicki
• Członek komendy ds. rozwoju puszczaństwa: phm Jacek 

Sadowski
• Członek komendy ds. wizerunku: pwd. Marcin Gmurek
• Członek komendy ds. kwatermistrzowskich: phm Zbi-

gniew Kołomijski
Hufiec ZHP Jaktorów

1 listopada obchodziliśmy uroczystości 
Wszystkich Świętych. Tego dnia wspominamy 
wszystkich, którzy żyli przed nami, naszych bli-
skich, przyjaciół... ale też tych, którzy walczyli 
za naszą niepodległość. 

W tym szczególnym dniu pamiętajmy o tru-
dach które towarzyszyły ludziom oraz o darze 
niepodległości.

Instruktorzy, harcerze, zuchy, mieszkańcy 
gminy Jaktorów, wszyscy byli tego dnia z nami 

Wszystkich Świętych – Warta Honorowa Harcerzy  
na Cmentarzu Wojennym Żołnierzy Armii Krajowej „Grupy Kampinos”

Na warcie w hołdzie
na Cmentarzu Wojennym Żołnierzy Armii Kra-
jowej „Grupy Kampinos” we wsi Budy Zosine. 
Były kwiaty, znicze, zaś my harcerze wystawi-
liśmy wartę honorową. Wszyscy oddaliśmy 
cześć poległym.

Wartę honorową wystawiły następujące 
drużyny: 
• 20 Środowiskowa Drużyna Harcerska im. 

„Alka”,
• 10 Drużyna Harcerska z Kuklówki,

• 44 Drużyna Harcerska im. hm. Władysła-
wa Ludwiga,

• 24 Turystyczno-Krajoznawcza Drużyna 
Harcerska,

• 24 Turystyczno-Krajoznawcza Drużyna 
Wędrownicza Sagittaria.

„Szkoła pamięta”– wolontariat szkolny w Międzyborowie

Pamiętaliśmy

Sprzątanie przedwojennych gro-
bów dziecięcych na cmentarzu w Ży-
rardowie

W sobotę 28 października wolonta-
riusze wraz z opiekunami udali się na 
cmentarz w Żyrardowie, gdzie porząd-
kowali opuszczone groby, głównie ma-
łych dzieci z czasów przedwojennych. 

Wiele nagrobków jest bardzo zanie-
dbanych, ponieważ nie ma już żyjących 
członków rodzin – opiekunów, którzy 
mogliby zatroszczyć się o te miejsca.

Podczas pobytu na cmentarzu wo-
lontariusze odwiedzają także grób 
patrona naszej szkoły Józefa Jagiel-
skiego. Co roku zapalają na grobie 
symboliczny znicz. Uczestnicy szkolne-
go wolontariatu z wielkim zapałem, 
już od kilku lat, włączają się w akcję 
„szkoła pamięta” i razem z opiekuna-
mi przed 1 listopada chętnie odwie-
dzają cmentarz.

Katarzyna Kęsicka-Szymańska
Marta Mikłasz
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Samych radosnych chwil, rodzinnej atmosfery  
przy świątecznym stole oraz Szczęśliwego  

Nowego 2024 Roku  
życzy

Stowarzyszenie Działamy Razem

Spokojnych, Rodzinnych Świąt 
Bożego Narodzenia  

oraz szczęśliwego Nowego Roku 
dla wszystkich Mieszkańców
Stowarzyszenie Przyjaciół Wydm 

Międzyborowskich

Rozmowa z wójtem Rafałem Drązikowskim 

Uczę się szybko 

 Q Panie wójcie minęło nie-
dawno 100 dni od zaprzy-
siężenia na stanowisku 
Wójta Gminy Jaktorów.
Rafał Drązikowski: Na-

wet nie wiem jak szybko te dni 
zleciały. Naprawdę były inten-
sywne i musiałem się szybko 
uczyć nowych wyzwań. Było mi 
łatwiej, bo mam świetny zespół 
współpracowników, który mi we 
wszystkim starał się pomóc. Przy 
tej okazji chciałbym im bardzo 
podziękować za ich zaangażo-
wanie i pomoc we wprowadze-
niu w meandry samorządności. 

Bez nich byłoby zdecydowanie 
trudniej.

 Q Co w tych 100 dniach wy-
darzyło się w gminie Jak-
torów, o czym warto wspo-
mnieć na łamach naszego 
pisma?
RD – Przede wszystkim trzeba 

odnotować inwestycje drogowe: 
zakończenie budowy trzeciego 
odcinka ulicy Chełmońskiego 
(Jaktorów – Kuklówka), wspólna 
inwestycja gminy Jaktorów, gmi-
ny Grodzisk Mazowiecki, Staro-
stwa i Wojewody Mazowieckie-

go – koszt ponad 15 mln zł.; 
budowa ulicy Alpejskiej w Chy-
licach – koszt ok. 11 mln zł. 
Rozpoczęliśmy też budowę ulicy 
Błotnej w centrum Jaktorowa – 
koszt budowy to ok. 7 mln zł. 
W najbliższych dniach ogłasza-
my przetarg na wybudowanie ul. 
Chopina i ul. Golczyka w Mię-
dzyborowie oraz ul. Okrężnej na 
granicy Bieganowa i Międzybo-
rowa. Były też inne ważne wyda-
rzenia, uruchomiliśmy wspólnie 
z Monarem gabinet pomocy 
psychologicznej dla dzieci w bu-
dynku dawnego gimnazjum. Za-
kupiliśmy teren pod rozbudowę 
boiska sportowego 2,5 ha przy 
szkole w Jaktorowie. Teraz szu-
kamy miejsca na plac zabaw po 
północnej stronie Międzyboro-
wa, w Jaktorowie już znaleźli-
śmy. Działo i dzieje się dużo, jak 
na 100 pierwszych dni.

 Q Jesień, to czas wielu pa-
triotycznych wydarzeń. 
O bitwie pod Jaktorowem 
już pisaliśmy. Za nami też 
Dzień Niepodległości, jak 
przebiegało ono w gminie 
Jaktorów.
RD – Tradycyjnie, jak co 

roku, odbyły się msze za ojczy-
znę o godz. 10.00 w Jaktorowie 
i 12,00 w Międzyborowie. Po 
mszy w kościele jaktorowskim 
odbyła się inscenizacja, którą 
zaprezentowały dzieci z naszej 

szkoły, następnie złożyliśmy wraz 
z ks. proboszczem Wiesławem 
Skoniecznym wiązankę pod po-
mnikiem odsłoniętym w 100 le-
cie odzyskania niepodległości. 
Natomiast po mszy w kościele 
międzyborowskim odbył się krótki 
koncert Orkiestry Międzyborów, 
a po nim tradycyjne spotkanie na 
wydmach przy krzyżu upamięt-
niającym potyczkę powstańców 
styczniowych z 1863 roku. Tam 
też były występy uczniów ze szkoły 
w Międzyborowie, później wszy-
scy śpiewaliśmy pieśni patriotycz-
ne przy ognisku przygotowanym 
przez harcerzy. 

 Q Te minione miesiące, to nie 
tylko rocznice, ale i inne 
spotkania z mieszkańcami, 
w których Pan uczestniczył.
RD – Tak, oczywiście nie zapo-

mnę rozpoczęcia roku szkolnego, 
bo to pierwsze takie duże spotka-
nie, w którym przyszło mi uczest-
niczyć i przemawiać. Podniosłe 
były uroczystości na cmentarzu 
w Budach Zosinych. Na pewno 
było bardzo wesoło na pikni-
ku rodzinnym Pożegnaniu Lata 
w OSP Jaktorów, czy też gmin-
nym Dniu Seniora. Kibicowałem 
i spotkałem się z ludźmi kochają-
cymi sport na turnieju Oldboyów 
w Międzyborowie. Udała się 
akcja rozdawania 1000 nowych 
drzew dla naszych mieszkańców. 
Sympatycznie i merytorycznie 
było na zjeździe Hufca ZHP Jak-
torów. Piękna była uroczystość 
100-lecia szkoły w Międzyboro-
wie. Sto pierwszych dni to bardzo 
wiele spotkań z mieszkańcami, 
stowarzyszeniami działającymi 
na terenie gminy z wykonawcami 
gminnych inwestycji, przedstawi-
cielami CPK i włodarzami sąsied-
nich gmin.  Redakcja
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1000 nowych drzewek w naszej gminie 
Pamiętamy ubiegłoroczne nie-

odpłatne przekazywanie sadzonek 
drzew i krzewów mieszkańcom 
naszej gminy. Dzięki inicjatywie 
wójta Rafała Drązikowskiego 
i wsparciu Nadleśnictwa Radziwił-
łów 18 listopada 2023 r. ponow-
nie odbyła się taka  akcja.

 Do rozdania było około 1000 
sztuk drzewek, głównie: świerków 
pospolitych, klonów, jaworów, 
buków, dębów, lip, dzikich jabłoni 
oraz krzewów głogu i jarzębiny. 
Sadzonki były rozdawane w trady-
cyjnych miejscach, czyli przy OSP 
w Jaktorowie i na pętli autobuso-
wej w Międzyborowie.

Z przyjemnością komunikuje-
my, że ponownie, pomimo po-
gody adekwatnej do pory roku, 
zainteresowanie mieszkańców 
sadzonkami było bardzo duże. 
Sadzonki szybko znalazły chęt-
nych. Należy dodać, że wśród 

zainteresowanych pojawiało się 
wiele osób z dziećmi, które to 
dzieci były szczególnie zaafero-
wane perspektywą osobistego 
posadzenia młodego drzewka.

Podczas opisywanej „sa-
dzonkowej” akcji, istniała także 
możliwość spotkania i osobi-
stej rozmowy z wójtem Rafałem 
Drązikowskim. Była to okazja 
bezpośredniego przekazania 
włodarzowi gminy swoich pro-
blemów, propozycji i oczekiwań.

Z przyjemnością komunikuje-
my, że na podstawie wstępnych 
uzgodnień z Nadleśnictwem 
Radziwiłłów, takie akcje będzie-
my chcieli na trwałe wpisać do 
gminnej praktyki. Najbliższa od-
będzie się już na wiosnę przyszłe-
go roku. 

Dziękujemy mieszkańcom na-
szej gminy za ponowne, tak duże 
zainteresowanie, tą akcją. Wyra-
żamy także serdeczne podzięko-
wanie Nadleśnictwu Radziwiłłów 

za współpracę i merytoryczną 
pomoc w zakresie powiększania 
zasobów przyrodniczych w naszej 
gminie. Ochrona przyrody łączy 
mądrych ludzi. 

 Wioletta Mechocka  
– Kierownik Referatu  

Ochrony Środowiska i Rolnictwa
 Zofia Śliwińska 

 – Zastępca Kierownika
 Wiesław Biskupski

Kolejna udana inwestycja

Ulica Chełmońskiego już gotowa
Wspólnym wysiłkiem gminy 

Jaktorów, gminy Grodzisk Ma-
zowiecki, Starostwa Powiatowe-
go w Grodzisku Mazowieckim 
zakończono budowę ostatniego 
odcinka ulicy Chełmońskiego, 

która połączyła Jaktorów z Ku-
klówką. Była to bardzo wyczeki-
wana inwestycja, gdyż ulica wiąże  
naszą gminę z ościennymi. Wielu 
mieszkańców codziennie korzysta 
z tej arterii.

Ulica Chełmońskiego umożli-
wia także dotarcie do tzw. Trasy 
Katowickiej, czyli pozwala szybko 
dotrzeć do Warszawy. Oby wię-
cej takich przykładów na uda-

ną współpracę gminy Jaktorów 
z władzami powiatu i innych 
gmin. Budowa drogi kosztowała 
ponad 15 milionów złotych.

Redakcja

Wszystkim Mieszkańcom życzymy
Radosnych Świąt Bożego Narodzenia

Dyrekcja i Pracownicy Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  
w Jaktorowie

Życzenia 
Radosnych Świąt Bożego Narodzenia

składa
Ochotnicza Straż Pożarna 

w Międzyborowie
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11 listopada w naszej gminie

Uroczystości w gmi-
nie Jaktorów dzielimy na 
dwie części, które są ści-
śle związane z Mszami 
Świętymi. Pierwszą część 
rozpoczęła eucharystia 
w jaktorowskim kościele. 
W ceremoni wzięli udział 
wójt Rafał Drązikowski, 
dyrektor Zespołu Szkol-
no-Przedszkolnego w Jak-
torowie Marcin Gorgol, 
a także radni gminni i po-
wiatowi, strażacy z Ochot-
niczej Straży Pożarnej 
w Jaktorowie i harcerze. 
Nie zabrakło również 
licznie zgromadzonych 
mieszkańców. Powagi 
wydarzeniu nadawały pie-

Narodowe Święto Niepodległości obchodzone jest dla upamiętnienia odzyskania przez Polskę niepodległości 
w 1918 roku. Uroczystości odbywają się w całym kraju, oczywiście w gminie Jaktorów także.

śni śpiewane przez dzieci 
z jaktorowskiej szkoły.

O przygotowanie 
oprawy muzycznej za-
dbały Iwona Barańska 
i Karina Borządek. Mszę 

Święta w międzyborow-
skim kościele o godzinie 
12:00. Tutaj również nie 
zabrakło wójta Rafała 
Drązikowskiego oraz rad-
nych gminy i powiatu. Po-

nadto w uroczystościach 
wzięli udział Dyrektor Ze-
społu Szkół Publicznych 
w Międzyborowie Da-
riusz Grabowski, strażacy 
z OSP w Międzyborowie, 
harcerze i przedstawiciele 
Wojsk Obrony Terytorial-
nej, a całość celebrował 
proboszcz parafii, ksiądz 
Krzysztof Krawczyk. Tak 
jak w Jaktorowie nie za-
brakło mieszkańców Mię-
dzyborowa i okolicznych 
miejscowości.

 Po mszy uroczystości 
przeniosły się na teren 
Wydm Międzyborowskich, 
gdzie zostały złożone wią-
zanki pod krzyżem, który 
w 1917 roku został posta-
wiony na wydmach przez 
harcerzy w celu upa-
miętnienia walk podczas 
Powstania Styczniowego 
w 1863 roku.

Redakcja

celebrował proboszcz 
jaktorowskiej parafii, 
ksiądz prałat Wiesław 
Skonieczny.

Drugą część obcho-
dów rozpoczęła Msza 
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Jedna trzecia 100-lecia

Moja szkoła
Zastanawiałem się czy napisać 

ten artykuł. 33 lata to niewiele, 
zwłaszcza w porównaniu do 100 
lat. Ale potem pomyślałem, że 
100 lat mojej szkoły, to w sam raz, 
by przypomnieć pewne nazwiska, 
fakty, wydarzenia, w których bra-
łem udział, które osobiście prze-
żyłem, przy których byłem. Stąd 
to, co poniżej.

Pojawiłem się w Szkole Pod-
stawowej w Międzyborowie pod 
koniec sierpnia 1991 roku, czyli 
właśnie trwa 33 rok mojej pracy 
w tym miejscu. Pojawiłem się na 
kilka dni przed 1 września, by 
podpisać umowę o pracę jako 
świeży absolwent geografii na 
Uniwersytecie Łódzkim. Kilka dni 
wcześniej przeprowadziłem się do 
Żyrardowa, a kilka dni później 
brałem ślub. 

Jaka była w 1991 roku szko-
ła? Czego nie było z tego, co mo-
żemy dzisiaj obserwować wokół? 
No więc, było wówczas całkiem… 
niewiele. Nie było oczywiście ca-
łego kompleksu sportowego z bo-
iskami, placami zabaw, kortem, 
siłownią na powietrzu i oczywiście 
stadionem. W tym miejscu był 
zagajnik i łąka. Nie było też hali 
sportowej, przedszkola i bibliote-
ki, oczywiście nie było i przejścia 
górą nad ulicą, bo niby dokąd 
by miało prowadzić? Ale to nie 
wszystko, nie było też budynku 
dawnego gimnazjum, czyli dwóch 
pięter z salami i auli. W tym miej-
scu był w 1991 roku skalniak 
przy ścianie dawnej podstawówki, 
a kawałek dalej boisko do siat-
kówki wśród drzew. To boisko było 
mniej więcej tam, gdzie jest teraz 
sala biologiczno-chemiczna. 

Do pracy przyjmowała mnie 
dyrektor Kazimiera Kłucińska, 
która pół roku wcześniej zastąpiła 
na tym stanowisku dyrektor Tere-
sę Kłos. Gdy zaczynałem pracę 
z obecnych nauczycieli (w tym 
emerytów) pracowali: Dariusz 
Grabowski, Mariola Barcikow-
ska, Elżbieta Orzechowska, Ewa 
Szmulska, Maria Brzostek, Anna 
Wiraszka. Razem ze mną tego sa-
mego dnia pracę w naszej szkole 
rozpoczęła Anna Dziwisz. 

W 1991 roku ważnym miej-
scem był – stojący do dzisiaj 
– drewniany barak koło parkin-
gu przy sali gimnastycznej. Ten 
barak pełnił wtedy funkcję sali 
gimnastycznej (drabinki są tam 
do dzisiaj) oraz świetlicy. Tam się 
odbywały zajęcia wychowania fi-
zycznego, apele i szkolne imprezy. 
Przez pierwsze kilka lat, oprócz 
geografii, uczyłem wychowania 
fizycznego, plastyki, techniki, wie-
dzy o społeczeństwie. Taka była 
potrzeba chwili, szkoła była mała, 
klas niewiele, brakowało nauczy-
cieli. Gdy zacząłem pracę istniały 
już fundamenty pod salę gimna-
styczną, przez dwa lata salę zbu-
dowano, było to kolosalne po-
prawienie bazy sportowej. Szkoła 
miała dobre tradycje sportowe, 
jeszcze z lat 60-ych i 70-ych, mia-
ła sukcesy na przykład w dyscy-
plinach zimowych. Nauczycielem 
mającym w tej dziedzinie zasługi 
była Barbara Siemianowska. Gdy 
pojawiła się sala gimnastyczna 
w 1993 roku, w kilka lat pojawili 
się też i nowi wuefiści w osobach 
Marka Studzińskiego i Józefa 
Adamczyka. Postawili na piłkę 
siatkową, co zaowocowało m.in. 

wychowaniem w przyszłości jed-
nego z najlepszych polskich siat-
karzy Piotra Nowakowskiego. 

Gdy pojawiłem się w szkole 
dostałem wychowawstwo klasy 
VII, klasę równoległą prowadził 
wtedy matematyk Dariusz Gra-
bowski (od 1997 roku do dzi-
siaj dyrektor Szkoły). Uczniowie 
z tamtych lat, to dzisiaj ludzie 
ok. 45-letni, część z nich nadal 
tu mieszka i angażuje się w życie 
szkoły. 

W tamtych latach pojawiła się 
grupa uczniów, z którą łączyły 
mnie bardzo dobre relacje, byli 
to np. Monika Ceglińska, Agata 
Buczyńska, Andrzej Wojciechow-
ski, Radek Śliwerski, Ela Śliwer-
ska, Marcin Gręda i kilka innych 
osób. Łączyła nas pewna wspól-
nota myśli i zainteresowań np. 
muzycznych. Byłem tylko o 11–12 
lat starszy od nich, więc kontakt 
był łatwiejszy. Pamiętam np. ich 
niechęć do balu na zakończenie 
szkoły. Dzień po urządziliśmy so-
bie w baraku wspólną punkotekę 
w 7–8 osób, gdzie od pogo aż 
się kurzyło. Jest to dla mnie jed-
no z przyjemniejszych wspomnień 
z tamtych lat. Pamiętam, gdy spo-
tkałem kilkoro z nich w rok po 
skończeniu szkoły, przy przystanku 
kolejowym płakali, bo właśnie się 
dowiedzieli, że nie żyje Kurt Co-
bain z Nirvany. 

Rok wcześniej, wtedy gdy 
zacząłem pracować w szkole, 

w ósmej klasie były dwie dziew-
czyny, z którymi zacząłem robić 
pierwszą w szkole gazetkę szkol-
ną. Oczywiście, wszystko było pi-
sane na maszynie, a nawet ręcz-
nie, i kserowane. Autorkami były 
Lidka Tomaszewska i Małgosia 
Pieniążek. Tylko rok ich uczyłem, 
potem przejęli to inni uczniowie 
z młodszych klas. Zaproponowa-
łem też dyrekcji, czyli Kazimie-
rze Kłucińskiej i jej zastępcom, 
a byli to kolejno Wanda Kowal-
ska, Barbara Frydrysiak i Dariusz 
Grabowski, organizowanie przez 
szkołę imprezy cyklicznej Tłustego 
Czwartku. Chodziło o uhonoro-
wanie dobroczyńców szkoły, za-
proszenie gości, w tym rodziców 
uczniów i przy okazji promocję 
Szkoły na zewnątrz. Najpierw 
w baraku, a później w sali gimna-
stycznej co roku organizowaliśmy 
Tłusty Czwartek, a gości zaprasza-
łem według klucza: znani i lubiani 
albo mniej znani ale warci poka-
zania. W organizacji pomagał mi 
i szkole Adam Cieplak, najpierw 
uczeń, a potem absolwent szkoły. 
Specjalizował się w nagłaśnia-
niu imprez od strony technicznej, 
co zresztą potem zaowocowało 
profesjonalizmem na najwyższym 
poziomie, włącznie z pracą w te-
lewizjach, agencjach koncerto-
wych czy współpracą z BBC. Na 
Tłustych Czwartkach wystąpili 
w Międzyborowie m.in.: Kabaret 
Moralnego Niepokoju, Kabaret 

Około 30 lat temu. Po lewej świeżo budowany łącznik podstawówki  
z salą gimnastyczną. 

24 lata temu. Rada Pedagogiczna w Górach Świętokrzyskich.

Jedna z MOICH klas.
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Jurki, Agnieszka Fatyga, Woj-
ciech Siemion, Jacek Borkowski, 
Michał Milowicz, zespół Indian 
południowoamerykańskich. Póź-
niej ten pomysł upadł z powodów, 
o których nie chcę tu pisać. Orga-
nizowałem też w szkole w połowie 
lat 90-ych WOŚP, udawało się 
zebrać całkiem spore kwoty. 

Były liczne wycieczki szkolne, 
w tamtym czasie było standardem, 
że prawie każda klasa starsza 
jeździła wiosną na 4-5 dniowe 
wycieczki, najczęściej w Tatry, Kar-
konosze lub do Trójmiasta. Razem 
z koleżanką z pracy Marią Brzo-
stek postanowiliśmy jako pierwsi 
zorganizować jednak wycieczki 
zagraniczne. Trzeba pamiętać, że 
to było niedługo po upadku ko-
munizmu w 1989 roku i ludzie byli 
spragnieni tej zagranicy, zwłaszcza 
młodzi ludzie. Zrobiliśmy z Mary-
sią wycieczki do Czech, do Austrii, 
do Niemiec, a nawet do Legolan-
du w Danii. Do dzisiaj wspomi-
namy ciepło te wyjazdy, dzieciaki 
zobaczyły kawałek Europy, zaliczy-
liśmy między innymi cztery parki 
rozrywki: duński Legoland, nie-
mieckie Hansa Park i Heide Park 
i wiedeński Prater, byliśmy w Berli-
nie, Wiedniu, Pradze.

Pamiętam też jak się w Mię-
dzyborowie pojawił przełom, do-
tyczyło to szkoły, ale i kwestii sa-
morządowych. W drugiej połowie 
lat 90-ych pojawił się problem 
ochrony Wydm Międzyborow-
skich, którym groziło rozparcelo-
wanie, spożytkowanie piasku na 
budowach i generalnie degrada-
cja. Powstało Stowarzyszenie Przy-
jaciół Wydm Międzyborowskich, 
radni z tego rejonu zaczęli wal-
czyć o formalną ochronę Wydm. 
Pamiętam, że ta mocna grupa 
społeczna to byli m.in.: Maciej 
Śliwerski, Witold Modrzejewski, 
Sławomir Kamiński, Dariusz Gra-
bowski, Małgorzata Skórzyńska, 
Zbigniew Guzewski i kilkadziesiąt 
innych osób, których nazwiska 
zatarły mi się w pamięci. Formę 

ochrony krajobrazu udało się uzy-
skać, powstrzymano degradację 
Wydm. Zaproponowałem wtedy 
Maciejowi Śliwerskiemu, nawet 
pamiętam, że było to na parterze 
podstawówki, że można by zacząć 
wydawać czasopismo w Między-
borowie. Ponieważ był i jest to 
człowiek czynu, pomysł „chwy-
cił” i szybko zaczął się ukazywać 
„Czas Międzyborowa”, który był 
finansowany przez kilku między-
borowian. Ukazało się kilkadzie-
siąt numerów w rytmie raz na 
1-2 miesiące. Grupa aktywnych 
mieszkańców postanowiła też pod 
szyldem SPWM wystąpić w wybo-
rach samorządowych. I w ten spo-
sób w 2002 roku Wójtem Gminy 
Jaktorów został Maciej Śliwerski. 
To był moment przełomowy i dla 
Szkoły w Międzyborowie. Od 
tamtej pory oświata w gminie 
Jaktorów (dotyczy to obu szkół) 
zaczęła nadrabiać braki w in-
frastrukturze. Sala gimnastyczna 
z budynkiem szkoły zaczęła two-
rzyć kompleks oświatowy, zbu-
dowano też łącznik. Po wprowa-
dzeniu gimnazjów powstał nowy 
budynek z aulą na II piętrze. Nad 
„starą podstawówką” dobudowa-
no na całej długości II piętro. Po-
stanowiono postarać się o środki 
finansowe na zbudowanie wielkiej 
hali sportowej i przedszkola. Wójt 
i radni gminni dopięli swego. Ale 
to nie koniec, postanowiono za-
dbać o bazę sportową na miarę 
XXI wieku. Powstał ogromny kom-
pleks boisk i stadion z pełnowy-
miarowym boiskiem piłkarskim, 
dobudowano też piękną bibliote-
kę. Byli uczniowie szkoły, którzy po 
wielu latach przyjeżdżają do Mię-
dzyborowa mówią często, że nie 
poznają szkoły. Skuteczność wójta 
Śliwerskiego wspieranego przez 
część radnych i licznych przyjaciół 
spowodowała, że infrastruktura 
w całej gminie jest na najwyższym 
poziomie, w tym ta oświatowa.

Szkoła oprócz budynków, to 
jednak przede wszystkim ludzie. 

Ci ludzie to i uczniowie. Jak 
wspominałem, uczę tu 33 rok. 
Szkoła w Międzyborowie zawsze 
oprócz funkcji edukacyjnej pełni-
ła role sportowe i kulturalne, nie 
ma tu domu kultury, szkoła musi 
przejmować te funkcje.

Kogo miałem przyjemność 
uczyć? No wielu ich było i jest :). 
Przez ponad trzydzieści lat uczy-
łem, razem z obecnymi uczniami, 
jakieś 2,5 tysiąca osób. To sporo. 
Część z nich osiągnęła w dotych-
czasowym życiu wiele, nie będę 
tu wymieniał lekarzy, nauczycieli, 
naukowców, biznesmenów, bo to 
setki ludzi. Ale miałem przyjem-
ność uczyć np. Piotrka Nowakow-
skiego – Mistrza Świata, Mistrza 
Europy, Mistrza Polski w piłce 
siatkowej; Paulinę Łachnik – Wi-
cemiss Nastolatek Polski (2014), 
potem osiągnęła niesamowite 
sukcesy w świecie modelingu np. 
brała udział w pokazach podczas 
Fashion Week’u w Mediolanie 
oraz Madrycie, za nią edytoriale 
dla Chanel, sesje zdjęciowe do 
magazynu Vogue, praca w Pary-
żu, Nowym Jorku; Roksanę Pin-
dor (pseudonim Saszan) – pio-
senkarkę, blogerkę, influencerkę, 
tworzącą także filmy, koordy-
nującą nagrania i scenariusze 
reklamowe dla dużych marek; 
Kubę Szmajkowskiego – piosen-
karza, autora tekstów, zwycięzcę 
programu „Twoja twarz brzmi 
znajomo”; Jacka Walczaka – ko-
larza zawodowego, mistrza Polski 
w kolarstwie torowym, członka 
ekipy zawodowej Sky; Grzegorza 
Krejnera – kolarza zawodowego, 
mistrza Polski w kolarstwie toro-
wym; Natalię Fromuth (pseudo-
nim Birdvv) – pisarkę, debiutowa-
ła ona w 2018 roku na platformie 
Wattpad, opowiadanie, Perfectly 
Wrong zebrało ponad 2 miliony 
wyświetleń, prowadzi konto na 
Instagramie – @imbirdvv, au-
torka kilku powieści dostępnych 
w empikach w całym kraju; Annę 
Kamińską – pisarkę, która pisze 

książki reportażowe, biografie, 
choćby Wandy Rutkiewicz, Mar-
ka Kotańskiego, Simony Kossak, 
Marka Jackowskiego. 

Wymieniłem kilka osób, ale 
osób z sukcesami w sporcie czy 
kulturze było więcej. Pominię-
tych przepraszam, ale o wielu 
osobach po prostu nie wiem co 
się z nimi dzieje. Wiem za to, że 
sporo doktoratów już jest, szykuje 
się też kilku profesorów. Chętnie 
napiszę o tym przy kolejnej okazji.

Pora kończyć te wspominki. 
Gdyby pisać o każdym roczniku, 
wymieniać z nazwiska uczniów 
i nauczycieli, to by wyszła z tego 
chyba książka. 100-lecie na-
tchnęło mnie na przypomnienie 
pewnych wydarzeń i osób, z któ-
rymi miałem coś wspólnego. Przy 
kolejnej okazji wspomnę swoich 
wychowanków, bo byłem wycho-
wawcą 8 klas, dwóch w podsta-
wówce w latach 90-ych i sześciu 
w Gimnazjum im. Karola Wojtyły 
w Międzyborowie. W szkole, któ-
rej już niestety nie ma. Tu przypo-
mnę coś, co było dla mnie oso-
biście istotne. Przez 20 lat byłem 
przewodniczącym Rady Szkoły, 
brałem czynny udział w procesie 
nadawania imienia gimnazjum, 
a tym patronem był Karol Wojty-
ła. Każdy kto żył w tamtych cza-
sach wie, że była to postać wy-
bitna dla historii naszego kraju, 
ale i całego świata. Niestety, wraz 
z likwidacją gimnazjów przepadł 
i patron szkoły. Mam nadzieję, że 
ten temat kiedyś wróci w jakiejś 
postaci. 

Ale pomimo zawirowań histo-
rycznych Szkoła w Międzyborowie 
jest i będzie, ma 100 lat i ma 
się dobrze. Korzystając z okazji 
pozdrawiam wszystkich swoich  
byłych i obecnych uczniów i kole-
żanki i kolegów z pracy. 33 lata to 
jednak kawał czasu...

Jerzy Jankowski
Kabaret Moralnego Niepokoju na Tłustym Czwartku w Międzyborowie.

Dzień Nauczyciela 26 lat temu (nauczyciele i nauczyciele – emeryci).
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Uroczyste obchody 100-lecia Szkoły w Międzyborowie

Było przepięknie i... pięć wzruszeń

9 grudnia był w Mię-
dzyborowie dniem wycze-
kiwany od dawna. Szkoła 
Podstawowa obchodzi 
w tym roku setne urodzi-
ny. Moment kulminacyjny 
miał nastąpić w sobotę 9 
grudnia. I nastąpił.

Żeby opisać szczegó-
łowo wydarzenia z soboty 
i pokazać je na zdjęciach, 
należałoby poświęcić na 
to cały numer „Wieści 

szenia, sporo historii szko-
ły, dużo o absolwentach, 
były przemówienia, gra-
tulacje i życzenia, z pew-
nością zrobiono tego dnia 
tysiące zdjęć, które już 
w momencie robienia sta-
ły się historią szkoły i Mię-
dzyborowa. Był także tort, 
liczne media, wzruszające 
spotkania po latach. 

Zaczęło się w między-
borowskim kościele od 

ze sceny, przeplatając to 
prezentacjami przygo-
towanymi głównie przez 
Katarzynę Piontek. Był to 
ważny element przedsta-
wienia.

Wśród występujących 
absolwentów byli m.in.: 
Agata Klimiuk, Magda 
Gorożankin, Marzena 
Muszyńska, Małgorza-
ta Kępczyńska, Wioletta 
Zdanowska, Łukasz Śli-
werski, Ewa Rosińska, 
Marta Mikłasz, Ewa Wy-
socka, Tomasz Fatalski, 
Mariola Barcikowska, 

dziskiego Sławomir Ka-
miński, Starosta Grodziski 
Marek Wieżbicki, Sekre-
tarz UGJ Kamil Cegliński, 
mistrz świata w piłce siat-
kowej Piotr Nowakowski, 
wójt gminy Jaktorów w la-
tach 2002-2023 Maciej 
Śliwerski, obecny wójt Ra-
fał Drązikowski, wielu ka-
płanów, radnych, urzędni-
ków UGJ. 

Potem rozpoczęło się 
przedstawienie i była to 
zdecydowanie najbar-
dziej wzruszająca część 
tego dnia. Nauczyciele, 

z Gminy”, co niestety nie 
jest możliwe. Do wyda-
rzeń wrócimy w kolejnym 
numerze naszego pisma, 
dzisiaj tzw. pierwsze wra-
żenia. Z góry też prze-
praszam za podanie nie 
nazwisk wszystkich zaan-
gażowanych w organiza-
cję i realizację tego dnia 
osób, ale było ich tak wie-
le, że artykuł wyglądałby 
jak książka telefoniczna. 

Wrażeń tego dnia była 
cała moc. Były łzy wzru-

Mszy Świętej celebrowa-
nej przez kapłanów: ks. 
prałata Krzysztofa Kraw-
czyka, ks. prałata Sławo-
mira Sobierajskiego, ks. 
prałata Wiesława Sko-
niecznego, ks. Tomasza 
Stępniaka i ks. Krzysztofa 
Żądło. 

Homilię wygłosił ks. 
Sławomir, który ponad 
trzydzieści lat temu był 
pierwszym katechetą 
w szkole w Międzyboro-
wie. Homilia była wspa-

niała, doskonale nawiązy-
wała do rocznicy, mówiła 
o wychowaniu, naucza-
niu i kształceniu. Ksiądz 
pozdrowił też znanych 
mu uczniów i nauczycie-
li sprzed trzydziestu lat, 
wśród których byłem… 
i ja. Pierwsze wzruszenie.

Później uroczystości 
przeniosły się do hali spor-
towej. Zaproszeni goście, 
mieszkańcy, uczniowie 
i ich rodzice, wszyscy prze-
szli z Orkiestrą Międzybo-
rów na czele, do budynku 
szkoły. Wśród gości byli 
m.in. Maciej Lasek i Piotr 
Kandyba – posłowie na 
Sejm RP, najstarsza ab-
solwentka szkoły 95-letnia 
Cecylia Janiak, Tomasz 
Sieradz – Dyrektor Woje-
wódzkiego Urzędu Pracy 
w Warszawie, Przewodni-
czący Rady Powiatu Gro-

Małgorzata Skórzyńska, 
Wiktor Pelc. Pośród wy-
stępujących uczniów za-
prezentowali się m.in.: 
Tosia Sadocha, Tomek 
Strzelczak, Stefan Szla-
dowski, Karol Grzywna, 
Karolina Kopeć, Floren-
tyna Szymańska, Martyna 
Soból, Adam Rosołowki, 
Julia Gil, Maja Myka, 
Zosia Śmigielska. Scenki 

uczniowie i absolwenci 
szkoły stworzyli spektakl, 
który był jednocześnie 
przypomnieniem historii 
szkoły i ludzi z nią zwią-
zanych przez 100 lat, wy-
stępami artystycznymi peł-
nymi kolorowego tańca, 
przepięknych piosenek 
i wzruszającym spekta-
klem teatralnym. Na ekra-
nie transmitowano obraz 
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Wszystkiego co najlepsze
z okazji Bożego Narodzenia i Nowego 2024 Roku, 

wielu pięknych i radosnych przeżyć
życzy

Zarząd Związku Dużych Rodzin Trzy Plus  
w Jaktorowie

Wesołych Świąt
Narodzenia Pańskiego i Pomyślnego Nowego Roku

wszystkim Mieszkańcom
życzy

Dyrekcja i Pracownicy
Zespołu Szkół Publicznych w Międzyborowie

przeplatane występami 
wzbudzały liczne oklaski, 
momenty autentycznie 
śmieszne poprzedzały 
chwile refleksji wywołane 
obrazami z przeszłości 
i wspomnieniami ludzi 
już fizycznie nieobecnych, 
choć obecnych duchem. 
Widzieliśmy na ekranie 
nieżyjących nauczycieli, 
byłych dyrektorów, na wie-
lu zdjęciach absolwenci 
spoglądali na twarze przy-
jaciół i znajomych sprzed 
lat. Drugie wzruszenie.

Pięknie zaśpiewali tego 
dnia Małgorzata Go-
rożankin, Marzena Mu-
szyńska i liczne dzieciaki 
m.in. z chóru szkolnego 
pod kierownictwem Iwo-
ny Maciejewskiej, która 
zadbała o oprawę mu-

Tańce przygotował głów-
nie Grzegorz Maślanka, 
ale także panie uczące 
w przedszkolu, bo takie 
przedsięwzięcia nigdy nie 
bywają autorstwa jednej 
osoby. W programie arty-
stycznym wielkie wrażenie 
zrobiła na mnie np. „Ko-
lęda dla nieobecnych”. 
Trzecie wzruszenie. 

Program artystyczny 
przeszedł miękko w po-
dziękowania, życzenia 
i część oficjalną. Dyrektor 
Dariusz Grabowski po-
wiedział do wszystkich: Je-
stem z Was bardzo dumny. 
Nie bylibyśmy dzisiaj tu, 
w tym miejscu, gdyby nie 
najbardziej uśmiechnięty 
absolwent naszej szkoły 
– Kawaler Orderu Uśmie-
chu, przyjaciel szkoły: pan 

ba, Piotr Nowakowski, 
Grzegorz Krejner, Anna 
Molka z Kuratorium 
Oświaty w Warszawie, 
Paweł Parzych z Rady Ro-
dziców, sołtyska Między-
borowa Grażyna Ogro-
dowska. 

barista dzięki rodzinie 
państwa Sochów. Można 
było wpisać się do pa-
miątkowej księgi, obejrzeć 
album z nazwiskami ab-
solwentów oraz makietę 
szkoły. Absolwenci zwie-
dzali szkołę. Wiem, że 

Iwony Maciejewskiej, Ma-
rioli Naduk, Wioletty Zda-
nowskiej, Anny Wiraszki. 
W przygotowaniu przed-
stawienia i szkoły do wizy-
ty setek gości brało udział 
bardzo wielu nauczycieli 
przedszkola i szkoły, pra-
cownicy niepedagogiczni 
np. konserwatorzy i panie 
woźne. Nad wszystkim 
czuwała dyrekcja współ-
pracująca z absolwenta-
mi i pracownikami, a tak-
że z wójtem gminy i radą 
gminy. Dyrektor Dariusz 
Grabowski prosił, żeby 
podziękować tą drogą 
wszystkim zaangażowa-
nym w organizację setnej 
rocznicy istnienia szkoły. 
Co niniejszym czynię. 

Sukces tego dnia – 
a sukces był ewidentny 
– jest dziełem tych wszyst-
kich ludzi. Został napisa-
ny kolejny rozdział historii 
szkoły w Międzyborowie. 
Każdy z gości i absolwen-
tów otrzymał podarunek 
w postaci specjalnego cer-
tyfikatu uczestnictwa, ka-
lendarza szkolnego i pa-
miątkowego długopisu. 
Kto nie był, niech żałuje.

Jerzy Jankowski

zyczną przedstawienia. 
Duże wrażenie zrobiła też 
dekoracja, a nie jest łatwo 
udekorować wielką halę 
sportową. Barwna choin-
ka, kilka udekorowanych 
scen, kolorowe oświetle-
nie, robiły bardzo dobre 
wrażenie. Za dekorację 
należy dziękować Kata-
rzynie Sucheckiej-Węgier 
wraz z grupą osób jej 
pomagających na czele 
z Łukaszem Śliwerskim. 

Maciej Śliwerski. Zapra-
szamy do nas. Maciej Śli-
werski otrzymał tego dnia 
najdłuższe oklaski, jego 
wkład w rozwój całej gmi-
ny i szkoły jest ogromny, 
była więc wspaniała oka-
zja podziękować mu za to. 
Czwarte wzruszenie. 

Dziękowali za zapro-
szenie, gratulowali jubile-
uszu i życzyli wszystkiego, 
co najlepsze i inni m.in. 
posłowie Lasek i Kandy-

Później nastał czas 
zwiedzania szkoły, wszyst-
kie pracownie i korytarze 
były udekorowane i udo-
stępnione, podobnie jak 
Izba Pamięci i „Kawiaren-
ka pod Sosenką” w auli, 
która oferowała słodkości 
i pyszną kawę, Słodkości 
dzięki wsparciu Rady Ro-
dziców i właścicieli sklepu 
„Jaś i Małgosia” w Mię-
dzyborowie oraz Moniki 
Sielskiej. Kawę serwował 

tak było, bo i mnie w sali 
geograficznej odwiedziło 
koło setki byłych uczniów, 
w tym i ci z początku lat 
90-ych ubiegłego wieku. 
Piąte wzruszenie.

Taka inscenizacja, 
jaką mieliśmy przyjem-
ność oglądać wymaga 
świetnego scenariusza 
i takiejż realizacji. Ten 
scenariusz to dzieło: Mag-
daleny Kęsickiej, Katarzy-
ny Kęsickiej-Szymańskiej, 
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Dobre słowo wraca...
W każdej osobie drze-

mią pokłady życzliwości. 
Wystarczy skierować do-
brą energię na otoczenie. 
Szkoła w Jaktorowie po-
stanowiła co roku promo-
wać życzliwość, zarażać 
nią innych, zachęcać do 
czynienia dobra. Pamię-

tajmy! Dobra energia, 
którą przekazujemy innym, 
wraca do nas z nawiązką.

Z okazji świętowania 
Dnia Życzliwości uczniowie 
wykonali plakaty, psycho-
log i pedagog zorganizo-
wały Skrzynkę Życzliwości, 
do której uczniowie mogli 

wrzucić dobre słowo, wia-
domość skierowaną do in-
nej osoby ze szkoły (kole-
gi, koleżanki, nauczyciela, 
czy innych pracowników 
szkoły). Akcja zyskała wie-
lu sympatyków i Skrzynka 
Życzliwości zapełniła się 
bardzo szybko. Obdaro-
wani nie kryli zadowolenia 
i wzruszenia z otrzymane-
go dobrego słowa. 

Anna Wrona-Pawelczyk

Dzień gier 
planszowych

W klasie Ib odbył się dzień gier 
planszowych. Zajęcia odbywały 
się w luźnej, zabawowej formule. 
Uczniowie mieli okazję zaprojek-
tować samodzielnie gry planszo-
we. Sami tworzyli pionki do gry 
i ustalali w parach zasady. Rozma-
wiano, dlaczego warto grać w gry 
planszowe. Dzieci miały okazję 
do integracji i znakomitej zabawy, 
uczyły się grać fair play. Wydarze-
nie było świetną rozrywką. Oka-
zało się, że istnieje dobra zabawa 
bez gier komputerowych czy tele-
fonów komórkowych. Ze wszech 
miar jest to godne polecenia.

Edyta Ruszkowska

Spotkania z Krystyną Gudel

26 i 27 października w jakto-
rowskiej szkole odbyły się spotka-
nia autorskie z Krystyną Gudel, 
emerytowaną nauczycielką i po-
etką. Ma ona w dorobku tomiki 

poezji, wspomnienia wojenne, 
teksty do przewodników po gmi-
nie Suchowola (gdzie mieszka), 
była też inicjatorką Suchowol-
skich Saloników Literackich. Pro-
wadzi warsztaty dla dzieci i spo-
tkania autorskie.

Uczniowie klas I–III spotkali się 
w szkolnej bibliotece, aby prze-
nieść się w zaczarowany świat 
poezji. W trakcie tego spotkania 
autorka ciekawie zaprezento-
wała swoją twórczość. Ucznio-
wie z powodzeniem zmierzyli 
się z rozwiązywaniem zagadek 
literackich, przyrodniczych i ma-
tematycznych, które wyszły spod 

pióra autorki, a poprawne odpo-
wiedzi nagrodzone były drobnymi 
prezentami. Dodatkową atrak-
cją była możliwość obejrzenia  
Kolekcji Ołówków z całego świa-
ta, które zebrała poetka. Ucznio-
wie dowiedzieli się, jak powstaje 
książka, od czego tak naprawdę 
trzeba zacząć. POMYSŁ – który 
przelejemy na papier. ILUSTRA-
CJE do naszego tekstu. I trzeba 
znaleźć – WYDAWCĘ. A po-
tem już możemy prezentować  
twórczość.

Jedna z uczennic, Zosia 
z klasy 3a, wyrecytowała piękny 
wiersz pt. „Kot”, który napisała 
wspólnie z tatą. Drugiego dnia 
odwiedzili nas: dyrektor Marcin 
Gorgol-Chmielewski, który wraz 
z uczniami klasy 2d brał czynny 
udział w spotkaniu oraz wice-
dyrektor Joanna Cackowska. 
Była też okazja zakupu tomiku 
wierszy dla dzieci „Smutny ogry-
zek”, z dedykacją autorki. Miłym 
akcentem były podziękowania 
i podarki złożone przez dzieci 
i dyrektora szkoły. Nad całością 
spotkania czuwała Beata Weso-
łowska. W organizacji spotkania 
pomagałaTeresa Rytel.

Beata Wesołowska

Bajkowy świat Międzynarodowy Dzień 
Postaci z Bajek obchodzo-
ny jest na całym świecie 
5 listopada, w rocznicę 
urodzin Walta Disneya 
szkolne korytarze opano-
wały bajkowe postacie. 
Widzieliśmy wróżki, księż-
niczki, Czerwonego Kap-
turka, wilka, jednorożce, 
Spider-Mana, Batmana, 
Minionki i wielu innych 
bohaterów z bajek oraz li-
teratury dziecięcej. W kla-
sach zorganizowano licz-

ne zabawy wymagające 
znajomości bajek; dzieci 
rozwiązywały zagadki, 
rozpoznawały bajkę po re-
kwizycie oraz po przeczy-
taniu fragmentu książki. 
Były muzyczne zgadywanki 
bajkowe, zabawy ruchowe 
oraz prezentacja dziecię-
cych bajkowych przebrań. 

Uczniowie z Jaktorowa 
wykonali również swoje 
ulubione postacie w for-
mie bardzo ciekawych 
prac plastycznych. 

Bajki towarzyszą nam 
od najmłodszych lat, roz-
weselają i bawią, ale też 
przekazują ważne prawdy 
życiowe. Pamiętajmy, że 
czytając je dzieciom roz-
wijamy ich wyobraźnię, 
fantazję, pamięć i wzbo-
gacamy słownictwo. Bajki 
sprawiają, że świat dziec-
ka staje się radosny i ko-
lorowy. 

Emilia Skrzypczyńska 
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Działania na rzecz Seniorów 
niowych w wieku złotej jesieni, 
naturalnych metod budowania 
odporności, a także na temat 
wieku i chorób, a efektywno-
ści stosowanej farmakoterapii. 
Szkolenia, które odbyły się w bi-
bliotekach w Międzyborowie 
i Jaktorowie  cieszyły się dużym 
zainteresowaniem.

We wrześniu tego roku gru-
pa 20 seniorów reprezentowała 
gminę Jaktorów w I Grodziskiej 
Senioradzie, która została przez 
organizatorów określona jako 
międzypokoleniowy dzień inte-
gracji i aktywizacji. W imprezie 
wzięli udział seniorzy z terenu 
całego powiatu. Organizatorzy 
planują, by impreza ta odbywała 
się cyklicznie raz w roku. 

3 października 2023 r. w sali 
OSP w Międzyborowie odbył się 
Dzień Seniora. W imprezie wzięło 

udział 150 osób, które bawiły się 
przy muzyce granej na żywo oraz 
przy słodkim poczęstunku. 

Ponadto seniorzy z naszej 
gminy na początku 2023 r. mieli  
okazję uczestniczyć w dwóch 
spektaklach teatralnych, z których 
skorzystało łącznie 100 osób.

Dziękujemy seniorom za za-
angażowanie. Zapraszamy do 
dalszej współpracy oraz śledzenia 
naszej strony internetowej i ogło-
szeń lokalnych, w których infor-
mujemy o działaniach podejmo-
wanych na rzecz seniorów.

GOPS JaktorówGminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Jaktorowie od wie-
lu lat realizuje działania na rzecz 
seniorów z terenu gminy Jakto-
rów, które mają na celu rozwój 
osobisty i edukacyjny oraz po-
prawienie jakości i poziomu ich 
życia. Zależy nam na działaniach 
wzmacniających aktywność spo-
łeczną naszych seniorów, posze-
rzaniu ich kręgu znajomości i za-
interesowań.

W ramach tych działań 
w 2023 r. Ośrodek zorganizował 
szkolenia z zakresu zasad żywie-

Święto Niepodległości w Szkole Podstawowej im. Józefa Jagielskiego 
w Międzyborowie.

Żeby Polska była Polską...

„11 listopada, to symbol mi-
łości do Ojczyzny, symbol walki 
o wolność, to symbol zwycięstwa.

 Ale zanim nadszedł, kraj nasz 
znajdował się 123 lata pod za-

społu Szkół Publicznych w Mię-
dzyborowie.

Młodzież z klas IV–VIII z uwa-
gą i w skupieniu obejrzała przy-
gotowany przez swoich kolegów 
z klas 6a, 6c i 6d montaż słow-
no-muzyczny, w którym została 
przedstawiona historia Polski od 
momentu pierwszego rozbioru do 
11 listopada 1918 roku. 

W przedstawieniu nie zabrakło 
pięknych wierszy, pieśni patrio-
tycznych takich, jak „Mazurek Dą-
browskiego”, „Pierwsza kadrowa”, 

„Warszawianka 1830”, „Rota” czy 
współczesnego utworu pt. „Taki 
kraj”. Uczennica z kl. 6c zaprezen-
towała taniec (do utworu „Imagine” 
Johna Lennona), symbolizujący od-
zyskanie wolności. Całości przed-
stawienia towarzyszyła prezentacja 
multimedialna, która obrazem 
uzupełniała treści przekazywane 
podczas występu, a w tle recyto-
wanych wierszy płynęła muzyka 
Fryderyka Chopina. Zwieńczeniem 
była wspólnie wykonana przez szó-
stoklasistów piosenka „Żeby Polska 
była Polską” Jana Pietrzaka. Nad 
całością przedstawienia czuwali 
wychowawcy klas szóstych.

Iwona Maciejewska
Jolanta Cymerman 

Renata Kaliszuk

borami: pruskim, rosyjskim i au-
striackim. Przez tyle lat zaborcy 
próbowali wykorzenić u Polaków 
ich kulturę, język, religię. Dzięki 
patriotycznej postawie naszych 
rodaków najcenniejsze wartości 
zostały ocalone, walczyli o Pol-
skę i oddawali za nią życie. Ty-
siące Polaków ginęło na obcych 
ziemiach”. Takimi słowami, 10 
listopada rozpoczęło się przed-
stawienie z okazji kolejnej rocz-
nicy odzyskania Niepodległości, 
przygotowane przez uczniów Ze-
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A w naszej Bibliotece...
Daj się poruszyć Biblioteczne spotkania relaksacyjne or-

ganizujemy już ponad rok. Zaczęliśmy w ze-
szłoroczne wakacje „łapaniem oddechów” 
w upalne dni, później nadeszły oddechy je-
sienne, zimowe rozgrzewki i cała seria z cyklu 
„Daj się poruszyć”. 

Wszystkie zajęcia odbywają się na matach; 
leżąc na nich poruszamy ciało i umysł. Zaję-
ciom towarzyszy muzyka relaksacyjna, a tak-
że, powstające na żywo, dźwięki instrumentów.

Są to warsztaty autorskie Aurelii Majewskiej 
– arteterapeutki, która wierzy, że na zmianę 
w życiu nigdy nie jest za późno, a rodzaj relak-
sacji, który proponuje, jest jednym ze sposo-
bów, który taką zmianę może ułatwić.

Na fortepianie

Walt Disney Company

Udany Światowy Dzień Misia

18 listopada, w Dniu Myszki 
Miki, postaci z bajek oraz jedno-
cześnie dniu głośnego czytania, 
bibliotekę w Międzyborowie od-
wiedziło grono najmłodszych wiel-
bicieli – przedszkolaki. Zgłębiano 
wspólnie jedną z przygód Kapi-
tana Haka i sprytnego Piotrusia 
Pana, opowieść, która znalazła się 
w zbiorze Disneya „365 bajek”, 
wydanym w setną rocznicę powsta-
nia The Walt Disney Company.

Odrobina luksusu w bibliotece 

15 listopada wieczorek 
spa w Jaktorowie rozpo-
częła prezentacja linii ko-
smetyków ekologicznych. 
Po wstępie teoretycznym 
przyszła pora na praktykę; 
uczestniczki spotkania wy-
konywały naturalny peeling 
dłoni, jako wstęp do testo-
wania kremów do rąk oraz 
degustacji pitnego mięto-
wego chlorofilu. Spotka-
nie poprowadziła Monika 
Jackowicz – dietetyczka, 
propagatorka zdrowego 
stylu życia, nauczycielka. 
Przybliżyła właściwości ko-

smetyków i ich wpływ na 
skórę. Omówiła potrzebę 
suplementacji diety w okre-
sie jesienno-zimowym. 

Druga część spotkania 
należała do Katarzyny Kustry 
– specjalistki w dziedzinie 
terapii manualnych twarzy. 
Zdradzała tajniki zachowa-
nia urody i młodości skóry, 
pokazała jak prawidłowo 
wykonać odmładzający au-
tomasaż twarzy.

Wszystkie produkty ko-
smetyczne prezentowała 
Anna Fuks.

17 listopada wnętrza naszej filii w Mię-
dzyborowie już po raz piąty wypełniły dźwię-
ki fortepianu; młodzi artyści zaprezentowali 
publiczności swoje muzyczne umiejętności. 
Koncert Alenki, Laury, Maksa, Lei i Natalki 
poprowadziła Emilia Smereczyńska – muzyk, 
nauczycielka i opiekunka młodych talen-
tów. Na widowni, poza dumnymi rodzicami 
i dziadkami, zasiedli liczni melomani. Po wy-
stępach wszystkie przybyłe dzieci mogły wziąć 
udział w autorskich warsztatach pani Emilii, 
ćwicząc słuch i poczucie rytmu za pomocą 
rekwizytów muzycznych. 

pod opieką niedźwiadkowo przebra-
nych pracownic biblioteki brały udział 
w kreatywnych warsztatach tematycznie 
związanych z Dniem Pluszowego Misia; 
przygotowały kartonowe pszczoły, które 
broniły garnca miodku przed łakomym 
Kubusiem Puchatkiem, zaaranżowały 
domek dla Misia Uszatka (ozdabia-
nie kartonowej chatki), przygotowały 
niedźwiadkowe przebrania, urządziły 
five o’clock z misiem Paddingtonem, 
połączony z nauką angielskiego. Ca-
łość zwieńczyły zbiorowe pląsy w rytm 
muzyki dziecięcej i wspólne odśpiewa-
nie piosenki „Stary Niedźwiedź mocno 
śpi”. Można było również zobaczyć wy-
stawę: Mój Przyjaciel Miś.

Światowy Dzień Pluszowego Misia 
został ustanowiony w 2002 roku, do-
kładnie w setną rocznicę wyproduko-
wania pierwszego pluszowego niedź-
wiadka. 

Nasze misiowe uroczystości zatytu-
łowane „Przyjrzyj Mi-sie” miały miejsce 
w Międzyborowie 27 listopada. Dzieci 
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Materiały z bibliotek opracowały:  
Iwona Sarjusz-Wolska, Sylwia Nowak

Senior przy komputerzePowitanie zimy 4 grudnia w filii naszej Biblioteki w Mię-
dzyborowie miało miejsce uroczyste rozsta-
nie z jesienią oraz przywitanie nadchodzącej 
zimy. Pożegnaliśmy jesienną wystawę foto-
graficzną, która gościła u nas dwa miesią-
ce. Gość naszego spotkania, a zarazem 
autorka wystawy Joanna Jaworska, sceno-
grafka, projektantka, twórczyni biżuterii, 
a także członkini Stowarzyszenia Twórców 
Form Złotniczych, przygotowała dla wszyst-
kich przybyłych mini warsztat mikołajkowych 
gwiazdek. 

8 grudnia, w bibliote-
ce jaktorowskiej i jej filii 
w Międzyborowie Kra-
kowskie Studio Teatralne 
KRAK-ART przedstawiło 
spektakl pt. „Świątecz-
na gorączka Olafa”, 
pełen humoru i przygód 

W Dniu Se-
niora, 14 listo-
pada, rozpo-
częliśmy zajęcia 
komputerowe dla 
osób starszych. 
Wielu z nich do-
skonale radzi so-
bie z ich obsługą. 
Są też tacy, którzy 
trochę się boją 
samodzielnego 
startu w cyfrowy 
świat.

To właśnie dla 
nich przygoto-
waliśmy ciekawą 
ofertę, w ramach 
której można się 
było nauczyć ob-
sługi komputera 
na podstawowym 
poziomie, dostać 
wskazówki do 
korzystania z In-

ternetu, czy za-
sady zachowania 
bezpieczeństwa 
w sieci. Zaintere-
sowanie sprawiło, 
że postanowiliśmy 
kurs powtórzyć w 
2024 roku w obu 

naszych placów-
kach. Zachęcamy 
do zgłaszania ko-
lejnych „potrzeb 
technologicznych” 
(może zakupy 
w Internecie?).

„My, uczniowie Szkoły Podstawowej im. Józefa 
Jagielskiego w Międzyborowie uroczyście ślubujemy…”

Być dobrym Polakiem

13 października 
2023 roku w Zespole  
Szkół Publicznych w Mię-
dzyborowie odbyła się 
akademia z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej 
oraz uroczyste ślubo-
wanie klas pierwszych. 
Od lat ślubowanie ma 
niezwykle podniosły 
charakter: wspaniały 
patron, chlubna historia 
szkoły, wybitni pedago-

dzy i ambitni uczniowie. 
Dzieci oficjalnie zostały 
przyjęte do grona spo-
łeczności szkolnej. Pod-
czas wydarzenia ucznio-
wie pokazali, że potrafią 
pięknie śpiewać i recyto-
wać. Najważniejszą czę-
ścią uroczystości apelu 
było ślubowanie oraz 
pasowanie na ucznia 
wielkim ołówkiem przez 
dyrektora Dariusza 

Grabowskiego. Ucznio-
wie przed pocztem 
sztandarowym głośno 
przyrzekali wypełniać 
sumiennie obowiązki 
ucznia, uczyć się pilnie 
i wytrwale, być dobrymi 
Polakami, dbać o dobre 
imię swojej klasy i szko-
ły, przynosić dumę ro-
dzicom i nauczycielom. 
Wicedyrektor Renata 
Brańska uhonorowała 
każdego ucznia klasy 
pierwszej przypięciem 
logo szkoły. Uroczystość 
była wyjątkowa, po-
nieważ powiązana jest 
z obchodami 100-lecia 
szkoły. Uczniom życzymy 
sukcesów i radości ze 
zdobywanej wiedzy.

Paulina Antoszewska

Olaf w 
bibliotece

teatrzyk o ulubieńcach 
młodej widowni z Lo-
dowej Krainy. Spektakl, 
który opowiada o miło-
ści, przyjaźni, uczy wza-

jemnej współpracy za-
chwycił i rozbawił dzieci, 
entuzjastycznie reagujące 
na wydarzenia rozgrywa-
jące się na scenie.
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Mazowieckie Diamenty rocznika 2012

Trzech reprezentantów nasze-
go klubu Wrzos Międzyborów 
z rocznika 2012: Olek Sokół, Ty-
mon Jakubiak oraz Szymon Pyza 
wzięło udział w konsultacjach, 
które odbyły się 18 listopada 
2023 roku w Warszawie. Chłop-
cy uczestniczyli w konferencji na 
temat zapobiegania kontuzjom 

oraz w trzech rodzajach treningu, 
podczas którego doskonalili mo-
torykę i umiejętności techniczne. 
Na koniec rozegrali turniej trójek. 

Uczeń naszej szkoły podsta-
wowej w Międzyborowie oraz 
reprezentant sekcji piłki siatko-
wej klubu LKS Wrzos Międzybo-
rów Szymon Pyza został finalistą 

III Narodowego testu wiedzy 
o sporcie dla dzieci i młodzieży. 
Ukończył eliminacje, które po-
zwoliły mu zakwalifikować się do 
finałowej trzydziestki dzieci z całej 
Polski. Finał odbył się w centrum 
Olimpijskim PKOl w Warszawie. 
Gratulujemy!

Tomasz Malewski

Wrzos 
Międzyborów 
piąty w tabeli

Z wiekiem są coraz lepsi 
Dziękujemy zawodnikom 

i wszystkim kibicom za nie-
zapomniany turniej w hali 
sportowej w Międzyborowie! 
Składamy serdeczne gratu-
lacje zwycięzcom, a także 
ogromne podziękowania dla 
wszystkich uczestników za fair 
play i sportowe emocje!

 Klasyfikacja końcowa tur-
nieju:
Wrzos Międzyborów
Amator Żyrardów
Pogoń Grodzisk Mazowiecki
Oldboy Zawiercie
Oldboy Raciąż
Relax Radziwiłłów
All Blacks Żyrardow
Oldboy Włocławek

W rundzie jesiennej nasz zespół zaprezen-
tował dobrą formę na boisku, co zaowoco-
wało zajęciem 5 miejsca w tabeli z dorobkiem 
20 punktów. Bilans rundy, to 5 zwycięstw, 5re-
misów i 3 porażki. 

W rozgrywkach Pucharu Polski również 
pokazaliśmy się z dobrej strony, kończąc roz-
grywki w IV rundzie. 

Dziękujemy naszym kibicom oraz drużynie 
za zaangażowanie i emocje. Runda wiosenna 
przed nami, zapraszamy na mecze Wrzosu 
Międzyborów.

Marcin Jakubiak

Gratulacje dla wyróżnio-
nych zawodników:
• Przemka Jakóbiaka 

(Wrzos Międzyborów) – 
najlepszego zawodnika

• Łukasza Pakosa (Amator 
Żyrardow) – najlepszego 
strzelca Michała Olecha 

(Amator Żyrardow) – naj-
lepszego bramkarza
Serdecznie dziękujemy 

wójtowi Rafałowi Drązikow-
skiemu oraz radnemu Szy-
monowi Fatalskiemu, za wrę-
czenie pucharów i nagród.

Redakcja

Wspaniałe wieści z soboty! 
Nasze utalentowane dzieciaki za-
prezentowały swoje umiejętności 
na II Pucharze Polski Dzieci i Mło-
dzików w Karate WKF w Gro-
dzisku Mazowieckim, zdobywając 
łącznie 4 medale:
• Mikołaj Kwiatkowski – 2 miej-

sce w kata chłopców U10
• Maciek Pika – 3 miejsce 

w kata chłopców U10
• Michał Pika – 3 miejsce w kata 

chłopców U8
• Alexander Wypych – 3 miejsce 

w kata chłopców U8
Redakcja

Karatecy
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Z okazji Świąt Bożego Narodzenia
życzymy wszystkim,

by przyjście na świat Zbawiciela
przyniosło Pokój, Miłość i Nadzieję

ks. Wiesław Skonieczny
ks. Marcin Moks

ks. Roman Wójcik

Rodzinnych i Radosnych  
Świąt Bożego Narodzenia

oraz wszystkiego najlepszego  
z okazji Nowego Roku

życzy
Gminna Biblioteka Publiczna w Jaktorowie

Super sezon Tura Jaktorów
Halowych Turniejach Piłki Nożnej. 
Pierwszy turniej odbył się w Go-
dzianowie z okazji 55-lecia Klubu 
GLZS Pogoń Godzianów. Nasi 
zawodnicy rozegrali bardzo dobry 
turniej, wrócili do Jaktorowa z pu-
charem i medalami na szyi.

Tabela turnieju:
1. Tur Jaktorów 
2. Tur Jaktorów II
3. Pogoń Godzianów (chłopcy)
4. GOKSiR Lipce Reymontow-

skie 
5. Sokół Aleksandrów Łódzki 
6. GOKSIR Lipce Reymontow-

skie II
Skład Tura w Godzianowie: 

Dominik Świetlicki, Tomek Kakie-
tek, Franciszek Juszyński, Gabryś 
Tybor Kuba Juszyński, Karol Szy-
mański, Igor Mróz, Filip Prusz-
kowski, Jurek Wojtuń, Staś Biczak, 
Franek Bałagulski, Maciek Palar-
czyk, Bartek Lewandowski, Ignacy 
Warda, Franek Ruszkowski, Mar-
cin Stefanowicz, Karol Gładysz.

Drugi turniej odbył się w Zie-
lonkach pod hasłem „Gramy dla 
Kuby” – Turniej Charytatywny. 
Nasi zawodnicy zaprezentowali się 
z bardzo dobrej strony na tle bar-
dzo wymagających przeciwników.

Kolejność turnieju:
1. Znicz Pruszków 
2. Tur Jaktorów 
3. Naprzód Zielonki 
4. Znicz II Pruszków 
5. Tur II Jaktorów 
6. Naprzód II Zielonki 
Skład Tura w Zielonkach:
Dominik Świetlicki, Tomek Ka-

kietek, Franciszek Juszyński, Kuba 
Juszyński, Igor Mróz, Filip Prusz-
kowski, Łukasz Warda, Jurek 
Wojtuń, Staś Biczak, Franek Ba-
łagulski, Maciek Palarczyk, Bar-
tek Lewandowski, Ignacy Warda, 

Franek Ruszkowski, Marcin Stefa-
nowicz, Karol Gładysz.

Żaki w ostatnim czasie roze-
grali mecze ligowe i sparingowe 
z Relaksem Radziwiłów, AP Ży-
rardowianką Żyrardów, Pogonią 
Grodzisk Mazowiecki, Ofensywą 
Książenice, UKS Ołtarzew, Ja-
guarem Michałowice, Primerą 
Milanówek, GLKS Nadarzyn, 
Milanem Milanówek, Wrzosem 
Międzyborów czy Pogonią Wi-
skitki. Młodzi zawodnicy przez 
rozgrywanie meczy poprawiają 
swoje umiejętności piłkarskie. 
Najbardziej cieszy fakt, że pomi-
mo różnych niepowodzeń bardzo 
fajnie radzą sobie w lidze czy 
meczach sparingowych. Widać 
u nich bardzo duży entuzjazm 
podczas treningów.

Dziękujemy naszym zawodni-
kom za godne reprezentowanie-

Klubu podczas meczy ligowych, 
turniejów czy meczy sparingo-
wych. Podziękowania należą się 
wszystkim działaczom, trenerom 
Łukaszowi Szelidze, Bartłomiejowi 
Wardzie, Konradowi Skoniecz-
nemu, Patrykowi Gawrychowi, 
Krystianowi Świdlickiemu, Micha-
łowi Wawrzyniakowi, Jakubowi 
Świdlickiemu, Kacprowi Klimcza-
kowi, Jakubowi Malcowi i Jaku-
bowi Kłosowi za zaangażowanie 
w pracy na rzecz naszych młodych 
zawodników. Składamy podzięko-
wania również wszystkim firmom: 
MA-BOX - instalacje hydrauliczne 
Michał Jurczak, MORA - materia-
ły budowlane Marcin Nowakow-
ski, ELKAMINO DOM - płytki sta-
ra cegła Sylwester Michta, Robert 
Świerżewski, Sławek Michta za za-
angażowanie i okazane wsparcie.

Bartłomiej Warda

Zakończyliśmy kolejny sezon 
piłkarski, w którym było bardzo 
dużo emocji pozytywnych związa-
nych z wygranymi pojedynkami, 
dobrymi zagraniami. Pojawiały 
się też emocje negatywne, zwią-
zane z porażkami. Wszystkie one  
są bardzo potrzebne w rozwoju 
piłkarza, który dorastając potrafi 
cieszyć się ze zwycięstw, ale też 
umie przyjmować porażki, co  
w konsekwencji uczy pokory, dys-
cypliny i ciężkiej pracy.

Drużyna Trampkarzy Tura Jak-
torów w ostatnim sezonie ligo-
wym, pod patronatem Mazowiec-
kiego Związku Piłki Nożnej zajęła 
2 miejsce w 3 lidze okręgowej. 
Zawodnicy wygrali 8 spotkań, 
był 1 remis i doznali 3 porażek.  
Bilans 25 pkt., 49 goli strzelo-
nych i 25 straconych. 

Tabela ligowa:
1. Ursus II Warszawa
2. Tur Jaktorów
3. Milan Milanówek
4. Promyk Nowa Sucha
5. Ożarowianka Ożarów
Skład Tura: Alan Sobczak, 

Patryk Juszyński, Dominik Szla-
ski, Natan Motylinski, Mikołaj 
Szymański, Karol Szymański, 
Ksawery Dorodziński, Antek Pili-
szek, Maciek Szadkowski, Bartek 
Józwik, Norbert Arczewski, Bartek 
Kałuża, Kuba Ruszkowski, Dawid 
Chechłacz, Mikołaj Szlaga, Ni-
kodem Wesołowski, Adam Za-
wadzki, Oskar Pazdyga, Szymon 
Stasiewicz, Michał Ziółkowski. 

Klub Tur Jaktorów po zakoń-
czonych rozgrywkach nie zwalnia 
tempa, ale bierze udział w róż-
nych meczach sparingowych 
i turniejach piłki nożnej halowej. 
W ostatnim czasie Orliki Tura 
Jaktorów wzięli udział w dwóch 
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Wspaniały piłkarski weekend 
w wykonaniu zawodników z rocz-
nika 2016 i 2017. Podczas tur-
nieju piłkarskiego w Żyrardowie 

Brawo! nasze najmłodsze zespoły zdo-
były nie tylko pamiątkowe meda-
le, ale także zasłużone puchary. 
Z dumą patrzymy na ich sporto-
wy rozwój i pierwsze osiągnięcia. 
Taki mocny początek może być 
dobra prognozą przed karierami 
sportowymi. W roczniku 2016 do 
drużyny marzeń wybrany został 
Aleksander Ratajczyk, natomiast 
w roczniku 2017 Wiktor Kupis. 
Gratulujemy wszystkim zawodni-
kom, ale szczególnie Wiktorowi 
i Aleksandrowi. 

Skład rocznika 2016: Adam 
Szczuczko, Ignacy Guzik, Patryk 
Bodecki, Szymon Fikus, Alek-
sander Ratajczyk, Antoni Wójcik, 
Aleksander Osiadacz, Marcel 
Drobik, Jan Michalski, Ignacy 
Teper.

Skład rocznika 2017: Kacper 
Litwin, Marcel Jackowicz, Wiktor 
Kupis, Kuba Sierakowski, Stanisław 
Gontarz, Maksymilian Dziwisz, Ni-

kodem Bieganowski, Jakub Siera-
kowski, Jakub Smerczyński.

Zachęcamy zawodników do 
regularnych treningów, a ich 
rodziców do dalszego wspiera-
nia sportowych talentów swoich 
dzieci. My ze swojej strony także 
zrobimy wszystko, by sport stał 
się dla chłopaków sposobem na 
życie.

Redakcja

Stawiamy na integrację
29 listopada 2023 r. Zespół 

Szkolno-Przedszkolny i Gmin-
ny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Jaktorowie wspólnie zorganizo-
wali XIX Turniej Integracyjny Tenisa 
Stołowego oraz Andrzejki 2023.

Po raz kolejny przyjechali 
nasi ulubieni goście: uczestnicy 

Warsztatów Terapii Zajęciowej 
w Milanówku, Pensjonariusze 
Domu Rehabilitacyjno-Opiekuń-
czego w Milanówku, członkowie 
Grupy Samopomocowej Osób 
Niepełnosprawnych w Jaktorowie 
i Młodzież ze Szkoły Podstawowej 
w Jaktorowie.

Rozgrywki tenisowe odbywa-
ły się na czterech stołach, było 
dużo emocji i zabawy. Można 
powiedzieć, że mocno został roz-
palony ogień współzawodnictwa, 
a wszystko odbywało się w duchu 
fair play. Dla uczestników impre-
zy, którzy zakończyli albo mieli 
przerwę w rozgrywkach panie 
psycholog ze szkoły zapewniły 
atrakcje w postaci andrzejko-
wych wróżb i świetnej tanecznej 

muzyki. Wszyscy mogli skorzystać 
z owocowo-słodkiego poczęstun-
ku oraz z ciepłych i zimnych na-
pojów. Było sportowo, tanecznie 
i słodko!

Na koniec rywalizacji każdy 
z czterech zespołów otrzymał pu-
char Turnieju, każdy uczestnik dy-
plom i maskotkę od wieloletniego 
sponsora, firmy „Dromet”.

Spotkamy się znów za rok! 
Agnieszka Tuzińska

Oby Radość i Miłość zagościły  
w sercach wszystkich ludzi  
w Dniu Narodzin Chrystusa

ks. Krzysztof Krawczyk
ks. Krzysztof Żądło

Radosnych Świąt Bożego Narodzenia  
i pomyślnego Nowego 2024 Roku

życzy
Ochotnicza Straż Pożarna  

w Jaktorowie


